

# EDITOR'S NOTE

## Welcome to AJOL

## Bienvenue à AJOL

**B Adewuyi**

Africa Sanguine is the official Journal of the Africa Society for Blood Transfusion (AfSBT). The Journal has been published in one volume of two editions per year since 1998, shortly after the Society came to being.

AfSBT is grateful to the National Bio-products Institute (NBI) of South Africa for sponsoring the production and distribution of the Journal since inception.

Initially, the journal served as a newsletter and a forum for exchange of ideas and experiences among members. However the Journal has since metamorphosed into a standard, peer-reviewed international scientific journal, featuring original scientific research articles, and expert reviews and commentaries, in the field of blood transfusion and related disciplines. Country reports on the status of blood service in Africa are also a regular feature, as are selected abstracts from AfSBT Congresses, and by permission, other blood transfusion Conferences on the African Continent. Occasionally, articles are reprinted, by permission, from other international journals if such articles are judged to be of particular relevance to blood transfusion practice in Africa.

Africa Sanguine has thus become an authoritative voice of blood transfusion in Africa. Print versions of the Journal are distributed free to all registered and paid-up members of AfSBT, and to all known National Blood Transfusion Services, and related Institutions throughout Africa. All organisations to which AfSBT is affiliated such as AABB, ISBT, BBTS, and WHO-Afro also receive complimentary copies. Titles and Contents are published on the AfSBT website, while the full text is available in the members-only section of the website. Happily, recently, Africa Sanguine has been accepted for listing and indexing on the African Journals On Line (AJOL) site. Researchers can therefore now feel free to submit their works for publication in Africa Sanguine, with the knowledge that such published works are now recognised for citation internationally.

### **AfSBT Congress**

The 7<sup>th</sup> International Congress of the AfSBT was held at the prestigious Victoria Falls in Zimbabwe from 29th July to 2nd August 2014. The Congress was a huge success as attested to in the official Congress report in this edition. The first batch of abstracts from that Congress is published in this edition.

Africa Sanguine est le Journal officiel de la Société Africaine de Transfusion Sanguine (SATS). Le Journal a été publié en deux éditions chaque année depuis 1998, peu de temps après la création de la Société. La SATS est reconnaissante au National Bio-products Institute (NBI) d'Afrique du Sud pour le parrainage de la production et de la distribution de la Revue depuis sa création. Initialement, la revue a servi comme bulletin d'information et forum d'échange d'idées et d'expériences entre les membres. Cependant, le Journal s'est métamorphosé en une revue scientifique internationale standard, avec des articles scientifiques originaux, des avis d'experts et des commentaires, dans le domaine de la transfusion sanguine et des disciplines connexes. Les rapports nationaux sur l'état des services de transfusion sanguine en Afrique sont également régulièrement rapportés, ainsi que les résumés des Congrès de la SATS, et avec autorisation, d'autres conférences de transfusion sanguine sur le continent africain. Parfois, des articles sont repris, avec l'autorisation d'autres revues internationales, si ces articles sont jugés d'une importance particulière à la pratique de la transfusion sanguine en Afrique. Africa Sanguine est ainsi devenue une voix autoritaire de la transfusion sanguine en Afrique. Les versions imprimées du Journal sont distribuées gratuitement à tous les membres inscrits de la SATS et à jour de leur cotisation, à tous les services nationaux de transfusion sanguine connus et institutions connexes dans toute l'Afrique. Toutes les organisations auxquelles est affiliée la SATS comme AABB, SITS, BBTS, et l'OMS - Afro reçoivent également des exemplaires gratuits. Les titres et les contenus sont publiés sur le site de la SATS, alors que le texte complet est disponible dans la section du site réservée aux membres seulement. Heureusement, Africa Sanguine a été récemment acceptée pour être inscrite et l'indexée sur le site African Journals On Line (AJOL). Les chercheurs peuvent donc maintenant se sentir libres de soumettre leurs travaux pour publication dans Africa Sanguine, avec la certitude que ces travaux publiés seront cités internationalement.

### **Le Congrès de la SATS**

Le 7<sup>ème</sup> Congrès international de la SATS est tenu dans la prestigieuse ville Victoria Falls au Zimbabwe du 29 Juillet au 2 Août 2014. Le Congrès a été un énorme succès comme le témoigne le rapport officiel dans cette édition. Le premier groupe de résumés du Congrès est publié dans cette édition.